

EFA Presidential Skype Conference, October 28, 2019, 6 pm

Franco Giori (SUI), Dorothee Schröder (GER), Josef Andolfatto (SUI), Jürgen Albrecht (GER), Gerhard Zeller (AUT), Ulrich Meiners (GER). Sorry: Petr Riedl.

meeting points

1. Opening / Welcome

Franco Giori opens the 5th Presidium Conference in 2019. The invitation to this meeting (as a Skype Conference) has been duly given and the agenda presented is accepted without amendment.

1.1 Protocol Bureau Conference 21-07-2019

The minutes of the Bureau meeting of 21.07.2019 are approved.

2. Messages

2.1 general -

2.2 IFA

- The request of the EFA to the IFA concerning the qualification criteria for the women's competition in the framework of the World Games was accepted. The answer is still pending.
- In principle, the rights for a live stream delivered by a member association to the IFA are with the respective member association / supplier / producer. The question of storage must be made by the member association. The IFA-TV is currently storing no data, it is scheduled from March 2020.
- In a live stream, the music rights should be considered - for example, when broadcasting via Facebook!
- Franco Giori (President EFA) and Jörn Verleger (President IFA) have agreed to a regular monthly exchange of views.
- IFA representatives participate in the EFA Bureau conferences, by arrangement and by topic.

3 EFA Competitions 2020

3.1 Organizational

For the year 2020 there is the following planning:

The contests for the hall will be prepared (announcements, host gifts, medals, fixtures, technical delegates). The invitation to tender for the field season will take place in mid-December.

11./12. 01.	AUT	Vöcklabruck	Men's Champions Cup indoor
10./11. 01.	GER	Dennach	Women's Champions Cup Indoor
02./03./04. 07.	ITA	Kaltern	Men's European Championship
24./25. 07.	AUT	Grieskirchen	U21 Men's European Championship
22./23. 08.	GER	???	Men's European Cup
21./22. 08.	AUT	Linz	Men's Champions Cup
22./23. 08.	SUI	Jona	Women's Champions Cup

The U21 Men's European Championship will take place on Fri / Sa (as planned), although the U18 World Cup is on Thur-Sun and the World Cup final day is now on Sunday.

The financial terms of this event (EM U21) in the context of the World Cup Franco agrees with the local host / IFA.

3.2 Men's European Championship in Italy

The status of the preparations was raised. The signals from Italy are positive. The advance sale has started. The question of the live stream is not clear yet. Jürgen Albrecht takes care of an offer from the production company of the last European Championship (in Adelmansfelden / GER).

The announcement of the event "Men's European Championship" will promptly be set up by Joseph Andolfatto. The registration deadline is 15 December.

3.3 Award of ball rights EFA competitions 2020

The awarding of the ball rights for the individual events of the 2020 season is being discussed. Franco Giori receives the order to arrange the final award.

It is decided that the indoor competitions will be played with the Ludwig-Ball.

4. Youth European Cup - feedback and new proposals

The diverse and differentiated feedback on the EFA concept of the Youth European Cup is being discussed intensively.

Due to the back-mirrored opinions of the various nations and national associations, the EFA puts their ideas back once again.

Gerhard Zeller also reports on an intense and productive exchange of ideas with the JEP committee in the context of the last youth European Cup in Münzbach (AUT), which was excellently suited to adverse weather conditions: new nations should be able to participate in an interim time. The current presentation (4 times 12 teams in the four classes) is the maximum. If necessary, a qualification would have to be considered (for example in Germany over the "Germany Cup").

Basically, the previous JEP should so be preserved.

The EFA Bureau will approach the JEP Panel to explore their proposals and ideas, so that the event can possibly become a respectable official European competition.

To do this, Franco Giori contacts the JEP body. A termination of a conversation by the end of February is aimed for.

5. Calendar 2020-22

The new appointment calendar 2020-2022 as an attachment.

6 miscellaneous

6.1 next Skype conference

Date: Monday, 17.02.2020 - 18 pm

Attachment: EFA Schedule 2020-2022

EFA Präsidiums-Skype-Konferenz, 28. Oktober 2019, 18 Uhr - 19:35 Uhr

Franco Giori (SUI), Dorothee Schröder (GER), Josef Andolfatto (SUI), Jürgen Albrecht (GER), Gerhard Zeller (AUT), Ulrich Meiners (GER). Entschuldigt: Petr Riedl.

Tagungspunkte

1. Eröffnung/Begrüßung

Franco Giori eröffnet die 5. Präsidiumskonferenz im Jahr 2019. Die Einladung zu dieser Sitzung (als Skype-Konferenz) erfolgte ordnungsgemäß, die vorgelegte Tagesordnung wird ohne Änderungswünsche angenommen.

1.1 Protokoll Präsidiumskonferenz 21-07-2019

Das Protokoll der Präsidiumssitzung vom 21.07.2019 wird genehmigt.

2. Mitteilungen

2.1 allgemein

2.2 IFA

- Die Anfrage der EFA an die IFA bezüglich der Qualifikationskriterien für den Frauen-Wettbewerb im Rahmen der World Games wurde entgegengenommen. Die Antwort ist noch ausstehend.
- Grundsätzlich liegen die Rechte für einen von einem Mitgliedsverband an die IFA gelieferten Live-Stream beim jeweiligen Mitgliedsverband/Lieferanten/Produzenten. Die Frage der Speicherung muss durch den Mitgliedsverband vorgenommen werden. Das IFA-TV speichert momentan keine Daten, ist ab März 2020 vorgesehen.
- Bei einem Live-Stream sollten auch die Musik-Rechte beachtet werden – beispielweise bei der Ausstrahlung über Facebook!
- Franco Giori (Präsident EFA) und Jörn Verleger (Präsident IFA) haben einen regelmäßigen monatlichen Gedankenaustausch vereinbart.
- IFA-Vertreter nehmen situativ - nach Absprache und Themen – an den EFA-Präsidiumskonferenzen teil.

3 EFA Wettbewerbe 2020

3.1 Organisatorisches

Für das Jahr 2020 gibt es folgende Planung:

Die Wettbewerbe für die Halle sind vorbereitet (Meldungen, Ausrichterpräsente, Medaillen, Spielpläne, Technische Delegierte).

Die Ausschreibungen für die Feldsaison werden Mitte Dezember erfolgen.

11./12. 01.	AUT	Vöcklabruck	Men's Champions Cup indoor
10./11. 01.	GER	Dennach	Women's Champions Cup Indoor

02./03./04. 07.	ITA	Kaltern	Men's European Championship
24./25. 07.	AUT	Grieskirchen	U21 Men's European Championship
22./23. 08.	GER	???	Men's European Cup
21./22. 08.	AUT	Linz	Men's Champions Cup
22./23. 08.	SUI	Jona	Women's Champions Cup

Die U21 Men's European Championship findet am Frei/Sa statt (wie geplant) statt, obwohl die WM U18 auf Do-So verlegt und der WM-Abschlussstag nun am Sonntag ist.

Die finanziellen Konditionen dieser Veranstaltung (EM U21) im Rahmen der WM stimmt Franco mit dem örtlichen Ausrichter/IFA ab.

3.2 EM der Männer

Der Stand der Vorbereitungen wurde angesprochen. Die Signale aus Italien sind positiv. Der Vorverkauf ist angelaufen.

Die Frage des Live-Streams ist noch nicht geklärt. Jürgen Albrecht kümmert sich um ein Angebot der Produktionsfirma des letzten EM (in Adelmansfelden/GER).

Die Ausschreibung der Veranstaltung „Men's European Championship“ wird Joseph Andolfatto zeitnah erstellen. Der Anmeldetermin wird auf den 15. Dezember festgesetzt.

3.3 Vergabe Ballrechte EFA-Wettbewerbe 2020

Die Vergabe der Ballrechte für die einzelnen Veranstaltungen der Saison 2020 wird diskutiert. Franco Giori bekommt den Auftrag, die endgültige Vergabe zu veranlassen.

Beschlossen wird, dass die Hallenwettbewerbe mit dem Ludwig-Ball gespielt werden.

4 Jugend Europapokal – Rückmeldungen und neue Vorschläge

Die vielfältigen und differenzierten Rückmeldungen zum EFA-Konzept des Jugendeuropapokals werden intensiv diskutiert.

Auf Grund der zurückgespiegelten Meinungen der verschiedenen Nationen und Landesverbände stellt die EFA ihre Vorstellungen erst einmal zurück.

Gerhard Zeller berichtet zusätzlich von einem intensiven und produktiven Gedankenaustausch mit dem JEP-Gremium im Rahmen des letzten (trotz widriger Wetterverhältnisse hervorragend ausgerichteten) Jugendeuropapokals in Münzbach (AUT): Neue Nationen sollten mittelfristig teilnehmen können. Das derzeitige Format (4 mal 12 Mannschaften in den vier Klassen) ist das Maximum. Gegebenenfalls müsste eine Qualifikation (beispielsweise in Deutschland über den „Deutschlandpokal“) angedacht werden.

Grundsätzlich soll also der bisherige JEP erhalten bleiben.

Das EFA-Präsidium wird auf das JEP Gremium zugehen, um deren Vorschläge und Ideen zu erkunden, damit die Veranstaltung möglichst in einen geordneten offiziellen europäischen Wettbewerb übergehen kann.

Dazu nimmt Franco Giori den Kontakt mit dem JEP-Gremium auf. Eine Terminierung eines Gespräches bis Ende Februar wird angestrebt.

5 Terminkalender 2020-22

Der neue Terminkalender 2020-2022 als Anlage.

6 Verschiedenes

6.1 nächste Skype – Konferenz

Termin: Montag, 17.02.2020 – 18 Uhr

European Fistball Association

Franco Giori
Präsident

Ulrich Meiners
General Secretary

Ahlhorn, November 2nd, 2019 Protokollführer: Ulrich Meiners

(Distribution of the minutes: Presidium members, member associations, Commissioners, IFA Office, Kassaprüfer)

Anlage: EFA Terminplan 2020-2022